
 

 

Schriftelijke vragen ex Art 41 RvO   

 

 
Aan:  Het college van B&W van Groningen 

Betreft: Overheveling zorg en ondersteuningstaken naar gemeente 

Datum: 04-01-15 

 
Geacht College, 
 
Vanaf 1 januari 2015 zijn zorg en ondersteuning taken van de gemeente geworden.  
Zoals beschreven in het uitvoeringsplan “Vernieuwing Sociaal Domein” zijn de afgelopen maanden 
keukentafelgesprekken gevoerd om samen met de mensen die hulp hebben te bekijken welke hulp zij 
in 2015 nodig hebben, hoe deze hulp gerealiseerd kan worden en wat daarvoor nodig is. Bijvoorbeeld 
inzet van mantelzorg of hulp van buitenaf.  
 
Daarnaast wordt het jaar 2015 voor de huishoudelijke hulp als overgangsjaar gebruikt. “In dit jaar 
kunnen cliënten en organisaties zich voorbereiden op de wijzigingen die vanaf 2016 gelden. Ook 
hiervoor worden weer keukentafelgesprekken gevoerd.  
Vanaf 2016 is lichte huishoudelijke hulp (HH1) een algemene voorziening, die mensen zelf kunnen 
regelen en inkopen bij zorgaanbieders en marktpartijen. Waar nodig blijft de gemeente ondersteuning 
verlenen aan mensen die het niet op eigen kracht redden. Aan de mensen die de hulp niet kunnen 
betalen, biedt de gemeente financiële ondersteuning”, aldus het uitvoeringsplan.  
Bovendien kunnen mensen hun werkster houden door de inzet van de huishoudtoelage, volgens het 
plan dat daartoe is ingediend bij het ministerie. 
 
In het artikel “In Groningen moet de vrijwilliger het doen” in de Volkskrant van 2 januari 2015 over het 
overdragen van de zorgtaken aan de gemeente wordt wethouder Schroor geciteerd: “Als ik 15 miljoen 
op de plank had zou ik nu geen euro extra uitgeven aan het sociaal domein. We zitten middelen in voor 
de mensen aan de onderkant, maar willen ook investeren in andere zaken”. Ook wordt vermeld dat het 
WMO platform zich zorgen maakt over de huishoudelijke verzorging waardoor huizen vervuild kunnen 
raken. 
 
Het citaat van wethouder Schroor vindt de PvdA-fractie ongelukkig, omdat juist extra wordt 
geïnvesteerd aan de voorkant zoals de sociale wijkteams. De overdracht van de zorg en ondersteuning 
naar de gemeente is net in gang gezet, waardoor op dit moment nog niet duidelijk is welke effecten de 
invoering van de decentralisatie van de zorgtaken veroorzaken. Ook zijn de gesprekken voor wat nodig 
is in 2016 nog niet afgerond. Bovendien staat in het uitvoeringsplan dat basiseisen als kwaliteit, 
continuïteit en veiligheid gegarandeerd moeten zijn.  
 
De PvdA-fractie heeft daarom de volgende vragen aan het College: 
 

1. Deelt het college de mening dat extra inzet van middelen op dit moment niet nodig is? 
2. Is het college bereid deze mening te heroverwegen als in 2015 blijkt dat de basiseisen als 

kwaliteit, continuïteit en veiligheid hierdoor gevaar lopen? 
3. Is het college het met de kop van het artikel in de Volkskrant eens dat in Groningen de 

vrijwilliger het moet doen? Zo ja, wanneer vindt het college dat een vrijwilliger de hulp moet 
geven en wanneer een professional? 

4. Is n.a.v. de gesprekken die in 2014 zijn gevoerd duidelijk hoeveel mensen in 2015 minder hulp 
of geen hulp meer krijgen dan in voorgaande jaren? Zo ja, om welke hulp gaat dit?  

 En hoe verhoudt zich dit tot 2015 als overgangsjaar waarbij de huishoudelijke hulp 1 
 gehandhaafd blijft? 

5. Op welke manier krijgen die mensen hun benodigde ondersteuning en/of zorg nu? Waaruit 
bestaat de ondersteuning die de gemeente verleent aan mensen die het niet op eigen kracht 
redden? 



 

 

 
 
 

6.  Is het College het eens met de zorgen van het WMO-platform over vervuiling? 
7. Is het college bekend met de recente uitspraak van de voorzieningenrechter in Groningen 

inzake de gemeente Dantumadiel inzake de algemene voorziening voor de Wmo? Hoe duidt 
het college deze uitspraak? 

8. Is het college het met de PvdA-fractie eens dat het van belang is de omslag op zorgvuldige 
wijze vorm te geven? 

9. De PvdA-fractie wil graag dat de raad regelmatig op de hoogte gehouden wordt over de 
uitkomsten van de keukentafelgesprekken en de effecten van de invoering van de 
decentralisatie en de te maken keuzes voor 2016. Hoe denkt het college hieraan gevolg te 
kunnen geven? 

 
 
 
 
 
 
Namens de fractie van de PvdA, 
 
 
 
 
Bea Enting     
  

 
 
 
 
 
Carine Bloemhoff 

  

 


